

# NordArt 2018

www.nordart.de



## Emma Ainala

Finnland/Finland

Emma Ainalas Bilder zeigen Bezüge zu Popkultur, Mythologien und diversen kunstgeschichtlichen Epochen. Sie blicken in die Vergangenheit, zerlegen aber gleichzeitig scharf die Gegenwart. Ainala beschreibt sie als Filmstills, scheinbar zeitlose Augenblicke, seltsam vertraut und doch unbekannt. Einige der Arbeiten zeigen erkennbar weibliche Ikonen in Gegenüberstellung mit Kindheitserinnerungen. Die großformatigen Malereien verweben reale, mythische und traumhafte Wesen und Motive zu einer multiinterpretablen Realität. Zeit sickert durch bildhafte, erzählerische und stilistische Lagen sentimentaler und nostalgischer Farbigkeit.

Geboren 1989 in Helsinki, lebt und arbeitet in Savonlinna. 2013 Absolventin der Finnischen Akademie der Bildenden Künste. Einzelausstellungen u. a. bei Helsinki Contemporary 2016 und Hasan & Partners 2013. Teilnehmerin zahlreicher Gruppenausstellungen, zuletzt der Spring Exhibition in der Kunsthalle Charlottenborg in Dänemark.

Emma Ainala's paintings often refer to popular culture as well as mythologies and various art historical periods. Looking at the past they also powerfully dissect the present. Ainala describes them as film stills, moments suspended in time, strangely familiar yet unidentified. Some feature figures clearly recognisable as female icons but juxtaposed with childhood imagery. The large-format paintings merge real, mythical and dreamlike figures and motifs to create a reality interpretable in many different ways. Time seeps through pictorial, narrative and stylistic layers tinged with sentimentality and nostalgia.

Born 1989 in Helsinki, lives and works in Savonlinna. Graduate of the Finnish Academy of Fine Arts in 2013. Solo exhibitions at Helsinki Contemporary 2016 and Hasan & Partners in 2013, among others. She has also participated in numerous group exhibitions, the latest being the Spring Exhibition at Kunsthall Charlottenborg in Denmark. [www.emmaainala.com](http://www.emmaainala.com)

<https://helsinkicontemporary.com/artist/emma-ainala>



**Sad Online**, 2016, Öl auf Leinwand, 160 x 180 cm

Sad Online, 2016, oil on canvas, 160 x 180 cm